
Canadian Statement on the Decision for IFLA WLIC 2024 to be held in 
Dubai, UAE  
 
June 30, 2023 - We, the Canadian bodies undersigned, are united in our concern that Dubai has been 
selected by the Governing Board to be the host of the World Library and Information Congress for 2024. 
While we fully acknowledge that a range of considerations has been weighed by the Governing Board, we 
do not support the decision. We believe the human rights record of the UAE places a considerable 
number of participants in the Congress at real and undue risk and compromises IFLA’s value of free 
expression.  
 
The concerns are well expressed in the statement of the IFLA LGBTQ+ Users Special Interest Group. We 
stand behind this group in their request that the board provide information on “how they plan to reconcile 
this situation where one of the parts of IFLA is not allowed to meet and many of the individual members 
will feel they cannot attend, because of the choice of the location, and how can IFLA avoid these 
situations in the future”. 
 
We look forward to the Governing Board responding to that request. 
 
The role of the Congress as a gathering place to come together and discuss our successes and our 
continued challenges cannot be met unless the right to free expression is upheld for all IFLA members.  
 
Signatories : 
 
IFLA Member Associations: 
Canadian Association of Research Libraries / Association des bibliothèques de recherche du Canada 
Canadian Federation of Library Associations / Fédération canadienne des associations de bibliothèques 
Canadian Urban Libraries Council/Conseil des Bibliothèques Urbaines du Canada 
Fédération des milieux documentaires 
Ontario Library Association 
 
IFLA Member Institutions: 
Guylaine Beaudry, Trenholme Dean of Libraries, McGill University 
Stéphanie Gagnon, Directrice générale des bibliothèques, Université de Montréal 
Ottawa Public Library 
Regina Public Library 
Toronto Public Library 
Larry P. Alford, University Chief Librarian, University of Toronto Libraries 
Vancouver Public Library 
Catherine Steeves, Vice-Provost & Chief Librarian, Western University 
 
  

https://iflalgbtqusers.wordpress.com/2023/06/22/response-to-the-announcement-about-ifla-wlic-2024-in-dubai-united-arab-emirates/


Déclaration canadienne sur la décision de tenir le Congrès de l’IFLA 2024 
à Dubaï, Émirats arabes unis 
 
Le 30 juin 2023 - Nous, les organisations canadiennes soussignées, sommes unies dans notre 
préoccupation quant à la sélection de la Ville de Dubaï par le Conseil d’administration (CA) de l’IFLA pour 
accueillir le Congrès mondial des bibliothèques et de l’information (WLIC) en 2024. Bien que nous 
reconnaissions pleinement que le CA a tenu compte de diverses considérations, nous ne soutenons pas 
cette décision. Nous estimons que le bilan en matière de droits de la personne des Émirats arabes unis 
représente un risque réel et injustifié pour un nombre considérable de participant·e·s au congrès. De 
plus, cette décision remet en cause les valeurs de l’IFLA en matière de liberté d’expression.  
 
Ces préoccupations sont bien présentées dans la déclaration du Groupe d’intérêt spécial des 
usager·ère·s LGBTQ+ de l’IFLA. Nous nous rangeons aux côtés de ce groupe pour demander au CA de 
l’IFLA de fournir des informations sur « la manière dont il compte concilier cette situation où l’une des 
parties de l’IFLA n’est pas autorisée à se réunir et où de nombreux membres individuels ne se sentent 
pas permis d’y participer en raison du choix du lieu, et comment l’IFLA prévoit éviter ces situations à 
l’avenir. »  
 
Nous attendons avec impatience la réponse du CA de l’IFLA à cette demande.  
 
Le rôle du congrès comme lieu de rassemblement pour discuter de nos réussites et de nos défis ne peut 
être respecté que si le droit à la libre expression est préservé pour l’ensemble des membres de l’IFLA.   
 
Signataires : 
 
Membres associatifs de l’IFLA : 
Canadian Association of Research Libraries / Association des bibliothèques de recherche du Canada 
Canadian Federation of Library Associations / Fédération canadienne des associations de bibliothèques 
Canadian Urban Libraries Council/Conseil des Bibliothèques Urbaines du Canada 
Fédération des milieux documentaires 
Ontario Library Association 
 
Membres institutionnels de l’IFLA : 
Guylaine Beaudry, Trenholme Dean of Libraries, McGill University 
Stéphanie Gagnon, Directrice générale des bibliothèques, Université de Montréal 
Ottawa Public Library 
Regina Public Library 
Toronto Public Library 
Larry P. Alford, University Chief Librarian, University of Toronto Libraries 
Vancouver Public Library 
Catherine Steeves, Vice-Provost & Chief Librarian, Western University 
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